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Conceptverslag van de Avond van Leusden, Informatieronde Energieakkoord 30 januari 
2014 in de raadzaal van het gemeentehuis te Leusden 

 
Aanwezig:  Fractieleden 

De dames M.C. Koetsenruijter, K.E. Pouwels-Koopman,  
De heren J.P.O.M. van Herpen, J.E.B. van der Horst, A. Kooijman,  
J.R, Madiol, B.A. Piersma, H. Saaltink en T.C.M. van Wildenburg,  
Voorzitter 

 De heer A.H.P. Knoppien 
Griffier 
Mevrouw J.S.Y. Houtman  
Namens college en gemeente  
T. Rolle, wethouder 
Voorts aanwezig: 
B. Spiertz-van Wilgenburg, beleidsadviseur duurzame leefomgeving 
F. Bosch, Duurzaam energie Leusden 
B. Boeijink, Bloemendal Leusden 
H. Davelaar  
M. Marseille, CML werkgroep COOL 
E.J. Tuining, E-team Rozendaal 
T. Kuipers, Stichting Duurzaam Leusden 
J. Homan, Duurzaam Energie Leusden 
 

Verslag: Mevrouw C.J. Velt (MKW secretariaatsservices) 
Pers:   
Publiek: Aanwezig 
 

Agenda Verslag 

Opening 
21.15 - 22.15 uur 
 

De voorzitter opent de informatieronde om 21.15 uur. Zeventien organisa-
ties waaronder enkele bouwondernemingen, agrarische organisaties, de 
Bedrijvenkring Leusden en Beweging 3.0, hebben met het Energieakkoord 
Leusden een gezamenlijke aanpak afgesproken om tot meer energiebe-
sparing en duurzame energie in Leusden te komen. Het college stemt in 
met deelname aan het Energieakkoord en draagt vanuit de bestaande kli-
maatgelden € 35.000,00 bij aan de uitvoering hiervan. Het college vraagt 
de raad een bedrag van € 20.000,00 beschikbaar te stellen. Betrokken 
partijen willen graag een presentatie geven. 
 

Energieakkoord 
 
 

Wethouder Rolle meent dat er op dit moment wel over een mijlpaal kan 
worden gesproken. Met zeventien organisaties en de gemeente is dit 
voorstel in vrij korte tijd gemaakt. Hij vindt dit een mooi voorbeeld van de 
Samenleving Voorop.  
 
De heer Spiertz geeft een presentatie over het ontstaan van het energie-
akkoord Leusden. Hij geeft een beeld over de CO2-uitstoot in Leusden. 
Woningen en commerciële dienstverlening geven de hoogste uitstoot. De 
agrarische sector staat onderaan qua uitstoot. In 2009 is het milieube-
leidsplan vastgesteld. Daarin zijn twee doelen vastgesteld: voor 2012 een 
vermindering van 5 kton en voor 2020 een vermindering van 16 kton. In 
het milieubeleidsplan is toen al aangegeven dat nog niet bekend was hoe 
het verschil van 11 kton ingevuld zou moeten worden. Het onderzoek naar 
die route wordt in 2014 gestart. Aangezien er binnen Leusden al veel or-
ganisaties actief zijn op duurzaamheidsgebied heeft de gemeente die or-
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ganisaties uitgenodigd. Van daaruit is het energieakkoord gesloten. Er 
wordt een stichting gevormd met een bestuur waarin een afvaardiging van 
de deelnemende partijen zit. Het bestuur zal ervoor zorgen dat de doelstel-
lingen en budgetten worden bewaakt.  
 
De heer Bosch spreekt namens de achttien deelnemende partijen. De 
partijen waren snel doordrongen van het belang van duurzaamheid. De lo-
kale partners willen ook commitment afgeven om over een langere periode 
de doelstellingen te bereiken. De partijen investeren daarin gezamenlijk 
3500 uur per jaar. Omgezet met een uurtarief van € 65,00 gaat het om een 
bedrag van € 325.000,00 dat gezamenlijk wordt geïnvesteerd. Het mooie 
van de samenwerking is dat de deelnemende partijen nog een enorm ach-
terliggend netwerk hebben dat ook aangesproken kan worden. Waar mo-
gelijk wordt de lokale economie gestimuleerd. Door dit initiatief gaan deu-
ren open die anders gesloten blijven. Als voorbeeld wordt er een korte film 
getoond over een energiescan bij de scholen aangesloten bij Voila.  
 
De heer Boeijink geeft aan dat hij blij is met het gemak waarmee dit ak-
koord is bereikt. Veel organisaties waren al druk bezig met hetzelfde doel. 
De deelnemende partijen waren het vrij snel eens over een samenwer-
kingsverband. Met dit initiatief hoopt hij dat de CO2-uitstoot kan worden 
verminderd. Deze partijen willen graag participeren met de gemeente. 
Voor de lange termijn vragen de lokale partijen de gemeente te blijven par-
ticiperen in het energieakkoord.  
 
Spreker geeft een voorbeeld vanuit het Leusder Ondernemers Federatie 
(LOF). Twee jaar geleden heeft de raad budget vrijgemaakt om energie-
scans te houden. Daar is men anderhalf jaar over bezig geweest. Vanuit 
het energieakkoord is Mike Veneman bereid gevonden om mee te werken 
aan een energiescan. Naar aanleiding van die resultaten zijn er binnen 
drie maanden tien energiescans uitgevoerd bij winkeliers en LOF-onderne-
mers. Aan de hand van die energiescans is de eerste offerte uitgegaan om 
na te gaan of er met andere verlichting energiebesparing mogelijk is. 
 
De heer Bosch zegt dat communicatie een belangrijk punt is om het ener-
gieakkoord tot een succes te maken. Er is ook contact gezocht met de 
Leusdense makelaars. Zij hebben veel klantcontact met mensen van bin-
nen en buiten Leusden en zijn daarmee een natuurlijke ambassadeur van 
het project. Zij kunnen aangeven welke investeringen haalbaar zijn en 
welke voordelen dat geeft. Landelijk is de verwachting dat er 15% aan ex-
tra banen ontstaat vanwege de verduurzaming. De betrokken partijen zoe-
ken naar mogelijkheden voor continuïteit van het project ook zonder sub-
sidies.  
 
De heer Spiertz geeft aan dat Pon wel is benaderd. De gemeente heeft 
altijd goed contact met Pon. Als bedrijf heeft Pon al een zeer uitgebreid 
energiebesparingsprogramma. De gemeente heeft Beweging 3.0 bena-
derd omdat daar nog behoorlijke besparingen te behalen zijn. De contac-
ten met Pon worden wel goed onderhouden.  
 
De heer Boeijink geeft aan dat bij de nieuwbouw in de Biezenkamp de 
contouren vast liggen voor elke bouwaanvraag. Bij elke nieuwe bouwaan-
vraag moeten aanvragers aan de huidige wet- en regelgeving voldoen. De 
eisen worden steeds hoger.  
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Wethouder Rolle vult aan dat voor nieuwbouw het gemeentelijk prestatie-
coëfficiënt geldt. Het Leusdens beleid ligt 10% onder het landelijk gemid-
delde. Dat is niet in het kader van dit energieakkoord, maar is staand be-
leid.  
 
De heer Bosch zegt dat het belangrijk is dat mensen weten dat er vanuit 
het energieakkoord niets wordt verkocht. Er wordt geprobeerd aan te to-
nen wat de voorgestelde maatregelen kunnen opleveren, zodat mensen 
ervan overtuigd raken de voorgestelde maatregelen over te nemen. Er zijn 
al veel van dit soort initiatieven in diverse steden. Mensen raken betrokken 
waardoor weer nieuwe initiatieven ontstaan. Het mooiste is als mensen 
vanuit die betrokkenheid een energieloket zouden bemannen. Dit idee 
moet wel verder worden uitgewerkt.  
 
De heer Spiertz zegt dat een energiehelpdesk in eerste instantie digitaal 
zal werken. In een later stadium kan worden gekeken of daar een spreek-
uur of een energiecoach voor ingezet kan worden. Het belangrijkste is dat 
mensen informatie of een aanbieding kunnen krijgen. De aanbieding is 
vrijblijvend en mensen kunnen daarin altijd hun eigen keuzes maken. Er is 
een aantal marktpartijen verbonden aan het energieakkoord. Mensen die 
advies vragen via het energieakkoord zijn niet per definitie verplicht via die 
verbonden partijen de diensten af te nemen.  
 
De constructie van zonnestroomcoöperaties is zo dat Beweging 3.0 of de 
WSL daken beschikbaar stellen aan de coöperatie. Mensen met een 
noorddak kunnen zo investeren in zonne-energie op andere daken. Zo 
ontstaat er een andere financieringsconstructie. Het wordt steeds duidelij-
ker wat de mogelijkheden zijn voor coöperaties.  
 
Wethouder Rolle zegt dat het college wettelijk verplicht is de raad actief te 
informeren. In dat kader zal het college de raad voortdurend informeren 
over deze samenwerking.  
 
Spreker zegt dat de vraag van de partners een bedrag van € 167.000,00 
betreft. Dat bedrag is niet beschikbaar. De gemeente heeft nog wel een 
restant uit de SLOK-gelden. Het college kan daaruit een bedrag van 
€ 35.000,00 beschikbaar stellen.  
Daarnaast kan een bedrag van € 20.000,00 uit de reserves beschikbaar 
worden gesteld. Dat bedrag is destijds in de reserves opgenomen vanuit 
de SLOK-gelden. Het college vraagt de raad het bedrag van € 20.000,00 
beschikbaar te stellen uit die reserves. Dan ligt er nog een verzoek om een 
bedrag van € 112.000,00 beschikbaar te stellen voor dit project. Daar is 
geen kader voor. De enige manier om dit geld beschikbaar te stellen is via 
nieuw beleid. Dat wordt aan de orde gesteld bij het Kaderdebat in de zo-
mer van 2014.  
Het gaat om het beschikbaar stellen van 0,5 fte over een periode van drie 
jaar om het project voortvarend van de grond te krijgen.  
 
Spreker geeft aan dat hij nu vraagt om € 20.000,00. Daarmee vraagt hij de 
raad nu niet om een uitspraak over de resterende € 112.000,00. Daarover 
hoeft geen besluit worden genomen. Dat komt als de afweging nieuw be-
leid aan de orde is. De raad heeft dan alle vrijheid om daar ja of nee tegen 
te zeggen.  
 
Het permanent revolverend fonds is geen openeinderegeling.  
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De raad kan daar grenzen aan stellen. Met de aflossingen van verstrekte 
leningen kunnen weer nieuwe duurzaamheidsleningen worden verstrekt.  
 
Ten aanzien van het resterende bedrag van € 112.000,00 meent spreker 
dat hij zich niet moreel verplicht zou voelen dit bij de behandeling van 
nieuw beleid beschikbaar te móeten stellen. Hij vraagt de raad nu 
€ 20.000,00 beschikbaar te stellen voor de aanvang van een aantal aspec-
ten uit het energieakkoord. Als de raad later besluit het bedrag van 
€ 112.000,00 niet beschikbaar te stellen moet de gemeente opnieuw met 
de partners rond de tafel om de nieuwe situatie te bespreken.  
 
Als de resultaten achterblijven bij de doelstelling, een besparing van 11 
kton, moeten niet de afspraken worden herzien. Er moet dan worden ge-
keken of het gekozen programma wel juist is om te komen tot die doelstel-
lingen. 
 
De gemeente heeft niet de rol van enige financier. De insprekers hebben 
aangegeven dat de partners ook een behoorlijke bijdrage leveren aan het 
akkoord. De bijdrage, als die wordt gekapitaliseerd, is hoger dan de ge-
meentelijke bijdrage. De gemeente is ook geen opdrachtgever. Alle deel-
nemende partners hebben ook een bepaald belang om mee te werken aan 
het energieakkoord.  
 
De heer Davelaar zegt dat de landbouw al langer bezig is om tot energie-
besparingen te komen. Er komen ook steeds meer technieken om binnen 
de landbouw te komen tot alternatieve energiebronnen. Er komen steeds 
meer technieken beschikbaar en een van de grootste opdrachten is men-
sen wegwijs te maken binnen al die mogelijkheden.  
 
Wethouder Rolle geeft aan dat de 0,5 fte zoals vermeld in bijlage 1 geen 
gemeenteambtenaar betreft. Het gaat om een functie binnen de nieuwe 
stichting en er is geen werkgeversrelatie met de gemeente.  
 
De heer Bosch zegt dat 2800 bezoekers voor een website niet veel is. 
Liefst ziet hij meer bezoekers. Het gaat erom dat mensen bereikt kunnen 
worden. Ten aanzien van de bedrijven is er vanuit de BKL en vanuit de 
LOF veel belangstelling. In twee jaar tijd zijn zeventien energiescans goed 
uitvoerbaar.  
 
De heer Spiertz geeft aan dat bijlage 1 gezien moet wordt als een aanzet 
tot de aanpak. Burgers kunnen een energiescan aanvragen en die kost 
€ 50,00. Op het moment dat een opdracht voortkomt uit die energiescan 
zijn daaraan geen kosten verbonden. Als er geen opdracht uit voortkomt 
betaalt de organisatie (de nieuw te vormen stichting) de kosten. Dit voor-
stel is vooral bedoeld om drempelverlagend te werken. Het energieadvies 
is een middel om bij huurders en bedrijven binnen te komen om tot resulta-
ten te komen. Als blijkt dat er geen vraag is naar energiescans en de mid-
delen kunnen beter en anders worden ingezet, zal dit ook zeker gebeuren.  
 
De heer Bosch hoopt dat inderdaad veel particulieren en bedrijven een 
energiescan zullen aanvragen. Hij hoopt dat mensen dan onderling ook 
kennis gaan delen. Als iemand in een straat zonnepanelen plaatst, gebeurt 
het vaak dat er na verloop van tijd meer mensen in die straat overgaan tot 
de aanschaf van zonnepanelen. Mensen wisselen onderling kennis uit en 
dat heeft een aanzuigende werking.  
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De voorzitter geeft aan dat er veel informatie is gewisseld. Het voorstel 
gaat niet als hamerstuk naar de raad. 
  

Sluiting De voorzitter sluit de informatieronde om 22.15 uur. 
 

 

 

 


